









# LAKIMIES 3–4/2015

## SISÄLLYS

### Artikkeleita

- Linna, Tuula*: Kanteenmuutoskielto, preklusio ja oikeusvoima  
– prosessioikeuden klassikkoja 339 
- Paanetoja, Jaana*: Euroopan unionin oikeuden työntekijäkäsitteen  
laajeneva tulkinta 367 
- Belinskij, Antti*: Vesivarojen käytön kustannusten kattaminen EU:n  
ja Suomen oikeudessa 387 
- Alén-Savikko, Anette*: Pois hakutuloksista, pois mielestä? 410 
- Kurki, Visa*: Analytiikan puolesta: Hohfeldin kehikosta  
perusoikeuksien aikakaudella 434 
- Luoto, Lauri*: Laiminlyönti avunantona 459 
- Salminen, Jaakko*: Sirpaloituneen sopimusrakenteen hallitseminen  
ja kaksiasiansaissa suhde 482 
- Tarkka, Anna-Stiina*: Selvitysvelvollisuus ja todistustaakka  
– vertailevia näkökohtia hallinto- ja siviiliprosesseista 508 

### Oikeuskäytäntöä

- Samastaminen – KKO 2015:17 (*Seppo Villa*) 533

### Kirjallisuutta

- Vaitoja, Jari: Väittämistaakka, tuomarin kyselyvelvollisuus ja  
pakottavaan yksityisoikeudelliseen sääntelyyn perustuvien  
vaatimusten tutkiminen siviiliprosessissa. (*Tuomas Hupli*) 543
- Hankilanoja, Arto: Poliisin salainen tiedonhankinta. (*Kalevi Hölttä*) 555
- Tuori, Kaius: Lawyers and Savages: Ancient History and Legal Realism  
in the Making of Legal Anthropology. (*Toni Malminen*) 559
- Ojala, Timo: Seksuaalirikokset. (*Matti Tolvanen*) 566
- Toimitukselle saapunutta kirjallisuutta 572

### Ajankohtaista

- Lakimiehen ja Oikeustiede–Jurisprudentian kirjoituspalkkioista  
luovutaan 573
- Suomalaisen Lakimiesyhdistyksen toimintakertomus 2014,  
tuloslaskelma ja tase 573
- 337

**Inhalt**

*Linna, Tuula*: Verbot der Klageänderung, Präklusion und Rechtskraft – klassische Themen des Prozessrechts; *Paanetoja, Jaana*: Die ausweitende Interpretation des Arbeitnehmer-Begriffs im Recht der Europäischen Union; *Belinskij, Antti*: Die Deckung der Kosten für die Nutzung von Wasserressourcen im EU- und finnischen Recht; *Alén-Savikko, Anette*: Aus den Suchergebnissen, aus dem Sinn?; *Kurki, Visa*: Aus der Perspektive der Analytik: das Hohfeld-Schema in der Ära der Grundrechte; *Luoto, Lauri*: Beihilfe durch Unterlassung; *Salminen, Jaakko*: Die Steuerung der zersplitterten Vertragsstruktur und das bilaterale Beteiligtenverhältnis; *Tarkka, Anna-Stiina*: Die Beweislast – vergleichende Aspekte des Verwaltungs- und Zivilprozesses; *Rechtsprechung; Literatur; Aktuelle Nachrichten*

**Contents**

*Linna, Tuula*: Modification of civil action, preclusion and res judicata – classic themes of procedural; *Paanetoja, Jaana*: The broadening interpretation of ‘worker’ in the European Union; *Belinskij, Antti*: Recovery of costs for water use in EU and Finnish law; *Alén-Savikko, Anette*: Out of search results, out of mind?; *Kurki, Visa*: For analysis: the Hohfeldian framework in the era of fundamental rights; *Luoto, Lauri*: Aiding and abetting by omission; *Salminen, Jaakko*: Contract boundary spanning governance and the doctrine of privity of contract; *Tarkka, Anna-Stiina*: The burden of proof in administrative and civil procedures; *Legal Cases; Literature; Current Issues*